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Stručná informace o průběhu Výroční členské schůze Svojsíkova oddílu  

 
Zasedání se konalo  tradičně v posluchárně Státního zdravotníhoi ústavu na Vinohradech 
(Praha 10, Šrobárova 48). Byla obava, zda popovodňové problémy v dopravě neovlivní 
účast na tomto tradičním setkání oddílu. Účast však byla velmi dobrá. Písemně se omuvilo 
88 a telefonicky 15 členů oddílu. Tato příloha není ani záznamem, ani zápisem o výroční 
chůzi, je pouhou stručnou informaci o průběhu a náladě tohoto shromáždění.   
 

PoselstvíPoselstvíPoselstvíPoselství    
ÚkoÚkoÚkoÚkolem každého z vás je držet pevně heslo: „Jednou skautem lem každého z vás je držet pevně heslo: „Jednou skautem lem každého z vás je držet pevně heslo: „Jednou skautem lem každého z vás je držet pevně heslo: „Jednou skautem ---- navždy  navždy  navždy  navždy 
skautem“. Nositelem, hlasatelem, obětavým a statečným bojovníkem pro skautem“. Nositelem, hlasatelem, obětavým a statečným bojovníkem pro skautem“. Nositelem, hlasatelem, obětavým a statečným bojovníkem pro skautem“. Nositelem, hlasatelem, obětavým a statečným bojovníkem pro 
vznešenou skautskou ideu. Často vás stihne za to trpký úděl vznešenou skautskou ideu. Často vás stihne za to trpký úděl vznešenou skautskou ideu. Často vás stihne za to trpký úděl vznešenou skautskou ideu. Často vás stihne za to trpký úděl ---- nenávist,  nenávist,  nenávist,  nenávist, 
potupa, ubíjení, posměch, hanobení, ale jednotlivepotupa, ubíjení, posměch, hanobení, ale jednotlivepotupa, ubíjení, posměch, hanobení, ale jednotlivepotupa, ubíjení, posměch, hanobení, ale jednotlivec vykoná mnoho, budec vykoná mnoho, budec vykoná mnoho, budec vykoná mnoho, bude----li li li li 
pracovat v souhlase s pravdou, poctivostí, šlechetností a nedá se mýlit pracovat v souhlase s pravdou, poctivostí, šlechetností a nedá se mýlit pracovat v souhlase s pravdou, poctivostí, šlechetností a nedá se mýlit pracovat v souhlase s pravdou, poctivostí, šlechetností a nedá se mýlit 
odpůrci, neboť tyto vlastnosti zůstávají aspoň heslem, a nedají se ubít ani odpůrci, neboť tyto vlastnosti zůstávají aspoň heslem, a nedají se ubít ani odpůrci, neboť tyto vlastnosti zůstávají aspoň heslem, a nedají se ubít ani odpůrci, neboť tyto vlastnosti zůstávají aspoň heslem, a nedají se ubít ani 
tam, kde už dávno není po nich  stopy.tam, kde už dávno není po nich  stopy.tam, kde už dávno není po nich  stopy.tam, kde už dávno není po nich  stopy.    
A tolik je jisto: lidstvo se nikdy nevzdá nadA tolik je jisto: lidstvo se nikdy nevzdá nadA tolik je jisto: lidstvo se nikdy nevzdá nadA tolik je jisto: lidstvo se nikdy nevzdá naděje na lepší a čistší budoucnost a ěje na lepší a čistší budoucnost a ěje na lepší a čistší budoucnost a ěje na lepší a čistší budoucnost a 
vždy se budou vyskytovat velicí a čistí, kteří lidstvo k všelikým a čistým metám vždy se budou vyskytovat velicí a čistí, kteří lidstvo k všelikým a čistým metám vždy se budou vyskytovat velicí a čistí, kteří lidstvo k všelikým a čistým metám vždy se budou vyskytovat velicí a čistí, kteří lidstvo k všelikým a čistým metám 
povedou.povedou.povedou.povedou.    

A. B. Svojsík, 1927A. B. Svojsík, 1927A. B. Svojsík, 1927A. B. Svojsík, 1927    
 
Zahájení. Před vlastním shromážděním proběhla schůzka oddílové rady, vlastní zasedání 
zahájil vůdce oddílu, br. Jan Písko úderem desáté hodiny oznámením, že několik málo 
sester a bratří s ohledem na obtíže v dopravě přijde o něco později. 

Na úvod zasedání byla zazpívána prvá sloka junácké hymny. Shromáždění uctilo chvilkou 
ticha devatenáct sester a bratrů, kteří navždy opustili svou životní a skautskou stezku 
v době od minulého zasedání. Sestra Páleníková přednesla Poselství br. náčelníka 
zakladatele, zveřejněné v roce 1927, ve kterém br. Svojsík zdůraznil význam kmene 
dospělých, plně platný i v dnešní době. 
 
Program výroční schůze: ���� Zahájení junáckou hymnou, uctění památky zemřelých a 
schválení programu schůze (Písko) � Zpráva o činnosti SO v uplynulém roce se zřetelem k 
výsledkům X.valného sněmu (Písko) � Zpráva tajemníka a hospodáře (Petrášek) 
� Schválení návrhu na nové členy SO v r. 2002 pro Náčelnictvo Junáka (Písko, viz 
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seznam) � Zprávy rádců družin � Doplnění oddílové rady SO a další organizační otázky, 
reorganizace družin (Písko) � Volba nového vůdce (vůdkyně) Svojsíkova oddílu 
(Páleníková) � Svojsíkův oddíl k 90. výročí založení českého skautingu (Písko) � Volné 
návrhy (viz poznámka) � Slovo nové vůdkyně (vůdce) SO � Závěr schůze (kolem 
13. hodiny, po ní tradiční uctění památky A.B.S. na Vyšehradě.) Přednesený program byl 
přítomnými přijat. Volné návrhy do rozpravy byly předloženy dva (ses. Šrámková a 
br. Strauch), oba byly přijaty. 
 
Senioři. Jako každoročně připomenul vůdce jména seniorů Svojsíkova oddílu, za všechny 
uvádím nejstarší: ses. Marie Miriam Heyduková dožívající se 92 let a br. MUDr. Josef 
Liška, který letos dovršil 95 let.  
 
Ohňové poselství. Před přednesením výroční zprávy připomenul ještě ohňové poselství od 
táborového ohně zapáleného k 90. výročí vzniku Junáka, konaného 29. června k v místech 
1. skautského tábora vedeného br. Svojsíkem.  
 
Sbírka na poškozené povodněmi. Byla přednesena a spontánně přijata výzva ústředí 
k sbírce prostředků pro postižené povodněmi. Tajemník nechal kolovat zapečetěnou 
pokladničku ke sbírce na postižené povodněmi. V průběhu sbírky, bylo zjištěno, že je 
naplněna tak, že bylo nutno vyslat ještě další. Výsledek sbírky činil 6500,- Kč.  
 
Zpráva o činnosti. Zprávu br. Písko zahájil přehledem o stavu oddílu. k datu minulé 
výroční schůze čítal oddíl 512 členů, z toho 363 mužů a 149 žen. Přibylo 34 členů a 
zemřelo zmíněných 19 členů, oddíl má tedy 527 členů, z toho 152 žen a 375 mužů. 
Oddílová rada se sešla celkem čtyřikrát. Na závěr poděkoval vůdce oddílu oddílové radě, 
všem rádcům a ostatním činovníkům oddílu za jejich celoroční práci. Svůj projev ukončil 
oznámením o ukončení svého šestiletého mandátu vůdce oddílu a předal vedení zasedání 
ses. zástupkyni Vlastě Páleníkové. (Plný text zápisu i zprávy tajemníka a hospodáře budou 
k dispozici všem družinám po jeho vyhotovení.) 
 
Kandidáti na členství do SO. Plénum projednalo návrh novách kandidátů na členství 
v SO v roce 2002. Podpořilo všech 15 navržených bez výhrad. Seznam bude postoupen 
náčelnictvu Junáka.  
 
Zprávy rádců družin. Postupně vystoupili rádcové nebo jejich zástupci a seznámili 
shromáždění s činností družin za uplynulé období. Oznámena byla změna rádců u družiny. 
V Povltavské družině odstoupil ze zdravotních důvodů br. St. Vydra - Wanagu, kterého 
nahradil br. M. Stárek - Dědeček. V Polabské odstoupil dosavadní rádce br. St. Procházka 
a nastoupil družinou zvolený br. J. Soukup - Suka. Oba noví rádcové se představili a 
přednesli své stručné skautské životopisy. Družiny, kterým bylo doporučeno projednat 
jejich případné rozdělení z důvodů rozlehlosti kraje, tuto nabídku odmítly. Ze zajímavostí 
vybírám: v českolipském tisku vychází pravidelná, týdenní skautská stránka, zásluhu na ní 
má zejména br. J. Řeháček - Balú. Menší účast Východočeské družiny vysvětlila ses. 
D. Bednářová - Šavra oslavami a výstavou k 90. výročí založení skautingu 
v Třebechovicích pod Orebem. Rádce západočeské družiny a kronikář oddílu poděkoval 
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za obdržené příspěvky do kroniky a vyzval k dalším. Ústecká družina se pochlubila, že 
zasedání postupně konají vždy v jiném městě kraje. Rádce Plajnerovy družiny br. 
J. Londin - Lim oznámil, že družina zatím pro malou účast nestačila rozvinout svou 
činnost. Několik rádců předali br. Pískovi drobné dárky od družin.  
 
Uznání oddílové rady. Br.Vydrovi bylo předáno uznání oddílové družiny za jeho 
dosavadní práci, obdobná uznání již obdrželi na místních akcích br. Procházka a Vaněk.  

Péči o agendu přiznávání Čestných let převzal br. J. Zajíc  
 
Volba vůdce oddílu. Po krátké přestávce bylo přistoupeno k volbě nového vůdce oddílu. 
Jako jediný kandidát byla navržena ses. Hana Bouzková. Již oznámení jejího souhlasu 
s přijetím kandidatury bylo uvítáno potleskem, volba byla provedena aklamací. Zvolena 
byla všemi hlasy s jednou absencí (právě ses. Bouzkové). Nově zvolená vůdkyně  
poděkovala za důvěru, přiznala se, že nebylo snadné se rozhodnout, protože si uvědomuje, 
že nebude lehké udržet současnou úroveň.  
 
Po poděkování přidala ještě zajímavé podobenství, které znají dívky dívčích lesních škol: 

Do obchodu vedeného andělem vstoupil mladý chlapec, aby využil nabídky, že 
zde je možné nakoupit vše, nač si vzpomenete. Chlapec se zamyslil a pak 
požádal: „Tak mi zabalte konec všech válek, obilí pro hladovějící, chléb pro 
bezdomovce“, když chtěl pokračovat v dalších přáních, anděl jej přerušil. „Víš 
chlapče, my zde neprodáváme ovoce, my zde prodáváme pouze semínka“.   
 
Čestný vůdce oddílu. Po volbě byl připomenut návrh z několika družin, aby byl br. Jan 
Písko vyhlášen za čestného vůdce oddílu. Bylo přijato velmi spontánně všemi přítomnými, 
dlouhým (a ve staré frazeologii) neutuchajícím potleskem.   

Na rozloučenou přednesl odstupující br. Písko zajímavý projev začínající úvahou o o 
nedávném summitu o ekologie v jihoafrickém Johanesburgu. Připomněl pět základních 
projednávaných směrů jednání. a připojil právě vysokou shodu projednávaných témat 
s všeobecným programe světového skautingu. A zdůraznil, že tento program je jednou 
z významných důvodů, proč by neměli ze skautského hnutí odcházet jeho členové po 
dosažení dospělosti, protože tam mohou dále tento přijatý program prosazovat. Závěrem 
řekl br. Písko; Možná, že jste mnozí čekali jiná témata a jiný tón, ale chtěl jsem se 
zachovat podle kréda pátera Halíka: „Říkejme to, co máme na srdci“. (Plný text bude 
předán družinám.)  
 
Ve volných návrzích promluvila ses. Šrámková a přednesla vzpomínku na několik sester, 
br. Strauch přednesl několik svých zkušeností ze své výchovné  činnosti.   
 
Pamětní deska. 14. září bude v 11 hodin v Náplavní ulici odhalena pamětní deska na 
domě, ve kterém bratr Svojsík bydlil.  
Po svém vystoupení požádal br. Písko ses. D. Bednářovou - Šavru o přednesení „Prosby“ 
od Thomase Moora. 
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ProsbaProsbaProsbaProsba    
Dopřej mi chuť k jídlu, Pane, 
a taky něco, co bych sněd´, 
dej mi zdravé tělo, Pane, 
a nauč mě s ním zacházet,  
a dej mi zdravý rozum, Pane, 
ať vidí dobro kolem nás, 
ať s hříchem někdy nevydržím 
a napravit jej umím včas 
a dej mi mladou duši, Pane, 
ať nenaříká, nereptá, 
dej, ať si neberu moc vážně  
své malé, pošetilé Já 
a dej mi také humor, Pane, 
a milost, abych chápal vtip 
ať mám radost ze života 
ať umím druhé potěšit 

 

Thomas Moor (1779 - 1852) irský romantik a básník píšící anglicky, filozof a kancléř 
Jindřicha VIII. Po sporu Jindřicha s papežem (příčinou byla žádost o rozvod) zabavil král 
církvi pozemky, založil anglikánskou církev a prohlásil se její hlavou. Kancléře Moora, 
který mu v tom odporoval, nechal popravit.  

Usnesení výroční členské schůze. Závěrem následovalo připomenutí všech přijatých 
usnesení učiněných na tomto jednání. (Přesné znění bude součástí zápisu z jednání, které 
obdrží družiny.) Mezi nimi bylo odsouhlaseno: � povolit možnost oddílové radě použít 
podle potřeby částku až do výše 10 000 Kč na pomoc při povodních z pokladny 
Svojsíkova oddílu � předkládat návrhy na poděkování za poskytnutou pomoc při 
záplavách � monitorovat potřebu středisek na pomoc při odstraňování škod. 

Jednání navštívila ses. Iva Macková, která přinesla pozdravy a uhlíky od táborové ohně 
zapáleného k 90. výročí vzniku Junáka, konaného 29. června k v místech 1. skautského 
tábora vedeného br. Svojsíkem na Orlovech. 

Předání uhlíků. Zároveň bylo oznámeno, že uhlíky i oheň budou všem zájemcům 
předávány u hrobu br. Svojsíka na Vyšehradě 14. září od 9 do 16 hodin.  

Zasedání bylo ukončeno zazpíváním druhé sloky junácké hymny. Pomalu se účastníci 
rozloučili a odebrali ke hrobu bratra Svojsíka a k domovům.                      zaznamenal Gog 


